

Announcing "Imposing Export License on Certain Steel Export" (Ministry of Commerce and General Administration of Customs, Notice (2007) No. 41

According to the Foreign Trade Law of People's Republic of China and Regulation of the People's Republic of China on the Administration of the Import and Export of Goods, Imposing Export License on Certain Steel Export and relevant issues are announced as follows:

- 1. Since May 20, 2007, the export of certain steel will be subject to Export Licensing Management in accordance with Regulation of the People's Republic of China on the Administration of the Import and Export of Goods (Ministry of Commerce Announcement [2004] No.28). (Regarding HS codes, please refer to Attachment).
- 2. The enterprise exporting the steel listed in the attachment of this announcement shall apply for and obtain Export Certificate from license issuing institute at the province (autonomous region, municipality, city specifically designated in the state plan or The Xinjiang Production and Construction Corps) level of the place where it is located.
- 3. The trading means concerned in application for Export Certificate for exporting the steel listed in the attachment of this announcement shall be limited to general trade export (reimburse loan and the international bidding export excluded.)
- 4. The steel listed in the attachment of this announcement are subject to One Trade One Certificate. The foreign invested enterprises shall follow the relevant provisions of Regulation of the People's Republic of China on the Administration of the Import and Export of Goods.
- 5. The period of validity of Export Certificate for the steel listed in this announcement will be 3 months after the issue of Export Certificate.
- 6. Ministry of Commerce and General Administration of Customs are responsible for interpreting this announcement.

Hereby announce.

Attachment: List of the Steel subject to Export Licensing Management

(Note: For the attachment, only the parts related to HSS, HRS (HS code: 7211900) , coal, coke, iron ore are translated, if any.)

Ministry of Commerce and General Administration of Customs

2007.4.30

Attachment: List of the Steel subject to Export Licensing Management

Serial No.	HS Code	Name of Goods
25	7211190000	other hot-rolled iron or non-alloy steel narrow plate

<http://www.mofcom.gov.cn/article/zcfb/c/200704/20070404631369.html>

商务部、海关总署公告 2007 年第 41 号《对部分钢材出口实行出口许可证管理》

【发布单位】商务部 海关总署

【发布文号】公告 2007 年第 41 号

【发布日期】2007-04-30

根据《中华人民共和国对外贸易法》和《中华人民共和国货物进出口管理条例》，现就部分钢材出口实行出口许可证管理的有关问题公告如下：

一、从 2007 年 5 月 20 日起，对部分钢材产品出口按照《货物出口许可证管理办法》（商务部公告 2004 年第 28 号）的有关规定实行出口许可证管理（海关商品编号详见附件）。

二、凡出口本公告附件所列钢材的企业按照《货物出口许可证管理办法》的规定，向企业所在地省级（省、自治区、直辖市、计划单列市，新疆生产建设兵团）发证机构申领出口许可证。

三、申领本公告附件所列钢材出口许可证的贸易方式仅限于一般贸易出口（不含归还贷款出口和国际招标出口）。

四、本公告所列钢材出口许可证实行一批一证管理，外商投资企业按《货物出口许可证管理办法》的有关规定执行。

五、本公告所列钢材出口许可证有效期为许可证签发之日起 3 个月内有效。

六、商务部、海关总署负责对本公告的解释。

特此公告

附件：实行出口许可证管理的钢材产品目录

商务部
海关总署

二〇〇七年四月二十日

附件:

实行出口许可证管理的钢材产品目录

序号	海关商品 编号	商品名称
1	7208100000	轧压花纹的热轧卷材
2	7208250000	厚度 $\geq 4.75\text{mm}$ 其他经酸洗的热轧卷材
3	7208261000	屈服强度大于 355 牛顿 / 平方毫米, $3\text{mm} \leq \text{厚度} < 4.75\text{mm}$ 其他经酸洗热轧卷材
4	7208269000	其他 $3\text{mm} \leq \text{厚度} < 4.75\text{mm}$ 其他经酸洗热轧卷材
5	7208271000	厚度 $< 1.5\text{mm}$ 的其他经酸洗的热轧卷材
6	7208279000	$1.5\text{mm} \leq \text{厚} < 3\text{mm}$ 其他的热轧卷材
7	7208360000	厚度 $> 10\text{mm}$ 的其他热轧卷材
8	7208370000	$10\text{mm} \geq \text{厚} \geq 4.75\text{mm}$ 的其他热轧卷材
9	7208381000	屈服强度大于 355 牛顿 / 平方毫米, $4.75\text{mm} > \text{厚度} \geq 3\text{mm}$ 的大强度卷材
10	7208389000	其他 $4.75\text{mm} > \text{厚度} \geq 3\text{mm}$ 的卷材
11	7208391000	厚度 $< 1.5\text{mm}$ 的其他热轧卷材
12	7208399000	$1.5\text{mm} \leq \text{厚} < 3\text{mm}$ 的其他热轧卷材
13	7208400000	轧有花纹的热轧非卷材
14	7208511000	厚度 $> 50\text{mm}$ 的其他热轧非卷材
15	7208512000	$20\text{mm} < \text{厚} \leq 50\text{mm}$ 的其他热轧非卷材
16	7208519000	$10\text{mm} < \text{厚} \leq 20\text{mm}$ 的其他热轧非卷材
17	7208520000	$10\text{mm} \geq \text{厚度} \geq 4.75\text{mm}$ 的热轧非卷材
18	7208531000	屈服强度大于 355 牛顿 / 平方毫米, $4.75\text{mm} > \text{厚} \geq 3\text{mm}$ 大强度热轧非卷材
19	7208539000	其他 $4.75\text{mm} > \text{厚} \geq 3\text{mm}$ 的热轧非卷材
20	7208541000	厚度 $< 1.5\text{mm}$ 的热轧非卷材
21	7208549000	$1.5 \leq \text{厚} < 3\text{mm}$ 的热轧非卷材
22	7208900000	其他热轧铁或非合金钢宽平板轧材
23	7211130000	未轧花纹的四面轧制的热轧非卷材
24	7211140000	厚度 $\geq 4.75\text{mm}$ 的其他热轧板材
25	7211190000	其他热轧铁或非合金钢窄板材
26	7211230000	含炭量低于 0.25% 的冷轧板材
27	7211290000	其他冷轧铁或非合金钢窄板材
28	7211900000	冷轧的铁或非合金钢其他窄板材
29	7212100000	镀(涂)锡的铁或非合金钢窄板材
30	7212200000	电镀锌的铁或非合金钢窄板材

序号	HS 税则号	产品名称
31	7212300000	其他镀或涂锌的铁窄板材
32	7212400000	涂漆或涂塑的铁或非合金钢窄板材
33	7212500000	涂镀其他材料铁或非合金钢窄板材
34	7212600000	经包覆的铁或非合金钢窄板材
35	7213100000	铁或非合金钢热轧盘条
36	7213200000	其他易切削钢热轧盘条
37	7213910000	直径<14mm 圆截面的其他热轧盘条
38	7213990000	其他热轧盘条
39	7214200000	铁或非合金钢的热加工条、杆
40	7214300000	易切削钢的热加工条、杆
41	7214910000	其他矩形截面的条杆
42	7214990000	其他热加工条、杆
43	7215100000	其他易切削钢制冷加工条、杆
44	7215500000	其他冷加工或冷成形的条、杆
45	7215900000	铁及非合金钢的其他条、杆
46	7216101000	截面高度<80mm 的 H 型钢
47	7216102000	截面高度<80mm 工字钢
48	7216109000	截面高度<80mm 槽钢
49	7216210000	截面高度<80mm 角钢
50	7216220000	截面高度<80mm 丁字钢
51	7216310000	截面高度≥80mm 槽型钢
52	7216321000	截面高度>200mm 工字钢
53	7216329000	80mm≤截面高度≤200mm 工字钢
54	7216331100	截面高度>800mmH 型钢
55	7216331900	200mm<截面高度≤800mmH 型钢
56	7216339000	80mm<截面高度≤200mmH 型钢
57	7216401000	截面高度≥80mm 角钢
58	7216402000	截面高度≥80mm 丁字钢
59	7216501000	乙字钢
60	7216509000	其他角材、型材及异型材
61	7216610000	冷加工平板轧材制的角材、型材及异型材
62	7216690000	冷加工角材、型材及异型材
63	7216910000	其他冷加工平板轧材制角材、型材、异型材
64	7216990000	其他角材、型材及异型材
65	7217100000	未镀或涂层的铁或非合金钢丝
66	7217200000	镀或涂层的铁或非合金钢丝
67	7217300000	镀或涂其他贱金属铁或非合金钢丝

序号	HS 税则号	产品名称
68	7217900000	其他铁丝或非合金钢丝
69	7219131100	3mm≤厚<4.75mm 未经酸洗按重量计含镍量在 7% 以下的热轧铬锰系不锈钢卷材
70	7219132100	3mm≤厚<4.75mm 经酸洗含镍量按重量计在 7% 以下的铬锰系热轧不锈钢卷材
71	7219132900	3mm≤厚<4.75mm 经酸洗的其他热轧不锈钢卷板
72	7219141100	厚度<3mm 未经酸洗按重量计含镍量在 7% 以下的铬锰系热轧不锈钢卷板
73	7219142100	厚度<3mm 经酸洗按重量计含镍量在 7% 以下的铬锰系热轧不锈钢卷材
74	7225910000	电镀锌的其他合金钢宽平板轧材
75	7225920000	其他镀或涂锌的其他合金钢宽板材
76	7225991000	宽≥600mm 的高速钢制平板轧材
77	7225999000	宽≥600mm 的其他合金钢平板轧材
78	7226920000	宽度<600mm 冷轧其他合金钢板材
79	7226991000	电镀锌的其他合金钢窄平板轧材
80	7226992000	用其他方法镀或涂锌的其他合金钢窄板材
81	7227200000	硅锰钢的热轧盘条
82	7228200000	其他硅锰钢的条、杆
83	7228600000	其他合金钢条、杆